
ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
 
Identificació de la sessió: 
Núm.: 13/11 
Caràcter: Ordinària  
Data: 23 de setembre de 2011 
Horari: de 17.40 a 19.30 h. 
Lloc: saló de sessions de la casa consistorial  
 
Assistència:  Il·lma. Sra. M. Carme Freixa i Bosch 
   Sr. Esteve Font i Busoms 

Sra. Susanna Nicoletti i Mesa 
Sra. Núria Coma i Seguí 

   Sr. Jordi Vergés i Busquets 
    
 
Absents:  Cap    
 
Hi assisteix el senyor Esteve Roca i Teixidor, interventor delegat 
pel SAT comarcal per a l’ajuntament de Vallfogona de Ripollès. 
 
També hi assisteix la senyora Carme Grau i Pinto, administrativa de 
l’Ajuntament i secretària delegada permanent del SAT comarcal a 
l’Ajuntament de Vallfogona de Ripollès. 
  
Actua com a secretària la senyora Míriam Garea Gil, funcionària 
del Servei d’Assistència Tècnica als municipis del Consell 
Comarcal del Ripollès, comissionada per a les funcions públiques 
necessàries de Secretaria a l’Ajuntament de Vallfogona de 
Ripollès. 
 
És objecte de la reunió la celebració de la sessió ordinària 
corresponent al dia d’avui amb el següent: 
 
ORDRE DEL DIA 
 
1.Aprovació de l'acta de la sessió anterior. 
2.Aprovació del compte general exercici 2010 
3.Acceptació de la subvenció atorgada pel Departament 
d’Ensenyament per a la llar d’infants municipal curs 2010 - 2011 
4.Aprovació del document de compromís entre la Diputació de Girona 
i l’Ajuntament de Vallfogona de Ripollès, propietari de la forest 
Rodolar. 



5.Aprovació de la certificació núm. 1 de l’obra “Construcció d’un espai 
cobert per a l’ús públic” 
6.Petició al Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya 
d’incoació d’expedient per a la declaració de l’església de Sant Julià 
com a bé cultural d’interès nacional. 
7.Aprovació del Conveni de col·laboració entre l’associació LEADER 
Ripollès Ges Bisaura i l’Ajuntament de Vallfogona de Ripollès per al 
desenvolupament del punt d’infoenergia i la gestió energètica a la 
comarca del Ripollès. 
8.Adhesió al manifest del Consell Comarcal del Ripollès en relació a la 
reorganització del servei d’atenció continuada i a la supressió d’una 
ambulància al Baix Ripollès. 
9.Donar compte Decrets d’alcaldia 
10.Ratificació de Decrets d’alcaldia 
11.Informes d’alcaldia 
12.Precs i preguntes 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ: 
  
La senyora alcaldessa declara oberta la sessió i es tracten 
successivament els punts inclosos a l’ordre del dia. 
 
1. APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Es proposa al Ple l’aprovació de l’acta de la sessió ordinària de data 
21 de juliol de 2011 
 
Es sotmet la proposta a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
2.APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL EXERCICI 2010 
 
Examinats per la comissió especial de comptes d’aquest ajuntament 
el compte general d’aquesta corporació corresponent a l’exercici 
econòmic de 2010, i en atenció als informes obrants en l’expedient 
dels quals es desprèn que es troba conforme i que no s’ha produït cap 
reclamació durant els vint dies i vuit més en què ha estat a exposició 
pública segons anunci publicat en el BOPG núm. 86 de data 5 de 
maig de 2011. 
 
ES PROPOSA: 
 
Primer.  Aprovar  el  Compte  General  de l’Ajuntament de 
Vallfogona de Ripollès corresponent a l'exercici 2010 en la forma en 
què ha estat presentat i retut. 



 
Segon. Trametre el Compte General corresponent a l’exercici 
econòmic de 2010 i l’altra documentació a què es refereixen les 
Regles 98 i següents de la Instrucció del model normal de 
comptabilitat local, aprovada per Ordre del Ministeri d’Economia i 
Hisenda, EHA/4041, de 23 de novembre de 2004, a la Sindicatura de 
Comptes de Catalunya, d’acord amb la Resolució de 15 d’abril de 
2011 (DOGC núm. 5863, de 20 d’abril) per la qual es publicà l’acord 
del Ple de la Sindicatura de Comptes de Catalunya, de data 12 d’abril 
de 2011, sobre la forma en què les corporacions locals de Catalunya 
han de retre a la Sindicatura de Comptes el Compte General per 
mitjans telemàtics.  
 
Tercer. Considerar presentat el Compte General corresponent a 
l’exercici econòmic de 2010 al Tribunal de Cuentas, d’acord amb allò 
que determinen els articles 212 i 223 del RDL 2/2004, de 5 de març, 
pel qual s’aprovà el  Text refós de la Llei d’hisendes locals, atès que 
en la Resolució abans esmentada i segons el conveni signat en data 
18 de desembre de 2009, entre el Tribunal de Cuentas i la 
Sindicatura de Comptes de Catalunya, les entitats locals de Catalunya 
podran enviar els seus comptes mitjançant un únic procediment 
telemàtic, que permetrà considerar presentats els comptes en 
ambdues institucions a tots els efectes. 
 
Es sotmet la proposta a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
3.ACCEPTACIÓ DE LA SUBVENCIÓ ATORGADA PEL 
DEPARTAMENT D’ENSENYAMENT PER A LA LLAR D’INFANTS 
MUNICIPAL CURS 2010 – 2011 
 
En data 2 de desembre de 2010 l’ajuntament de Vallfogona de 
Ripollès va sol·licitar una subvenció per a finançar el funcionament de 
la llar d’infants municipal, per al curs 2010 – 2011; 
 
En data 28 de juliol de 2011 s’ha comunicat a l’ajuntament de 
Vallfogona de Ripollès la Resolució de la Consellera d’Ensenyament de 
20 de juliol de 2011, per la qual s’atorguen subvencions a 
determinades corporacions locals titulars de llars d’infants per al curs 
2010 -2011; 
 
D’acord amb la Resolució esmentada s’atorga a l’ajuntament de 
Vallfogona de Ripollès una subvenció per a la llar d’infants municipal, 
per al curs 2010 – 2011, per import de 6.500,00 €; 
 



Per tot l’anteriorment exposat, es proposa al Ple l’adopció dels acords 
següents: 
 
Primer.- Acceptar la subvenció atorgada a l’ajuntament de 
Vallfogona de Ripollès pel Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya per la llar d’infants municipal, per al curs 
2010 – 2011, per import de 6.500,00 € 
 
Segon.- Comunicar aquest acord i trametre la resta de documentació 
requerida al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya a fi que se’n doni els tràmits corresponents.   
 
Es sotmet la proposta a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
4.APROVACIÓ DEL DOCUMENT DE COMPROMÍS ENTRE LA 
DIPUTACIÓ DE GIRONA I L’AJUNTAMENT DE VALLFOGONA DE 
RIPOLLÈS, PROPIETARI DE LA FOREST RODOLAR  
 
Atès que l’Ajuntament de Vallfogona de Ripollès és propietari de la 
forest Rodolar en la qual té previst realitzar un aprofitament silvícola 
autoritzat o ordenat d’acord amb el que disposa l’instrument 
d’ordenació forestal de la finca; 
 
Atès que l’Ajuntament de Vallfogona de Ripollès té concedida una 
subvenció per la Diputació de Girona, per import de 2.311,13 €, per 
deixar, en els aprofitaments silvícoles, almenys 10 peus grans o 
extrafusters drets per hectàrea, en una superfície de 10,24 ha, per tal 
d’afavorir les espècies que en depenen; 
 
Vist el Document de compromís entre la Diputació de Girona i 
l’Ajuntament de Vallfogona de Ripollès, propietari de la forest 
Rodolar, 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
Primer.- Aprovar el document de compromís entre la Diputació de 
Girona i l’Ajuntament de Vallfogona de Ripollès, propietari de la forest 
Rodolar  
 
Segon.- Facultar la senyora alcaldessa presidenta per a la signatura 
d’aquest document i demés tràmits necessaris. 
 
Tercer.- Comunicar aquest acord a la Diputació de Girona als efectes 
oportuns. 



 
Es sotmet la proposta a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
5.APROVACIÓ DE LA CERTIFICACIÓ NÚM. 1 DE L’OBRA 
“CONSTRUCCIÓ D’UN ESPAI COBERT PER A L’ÚS PÚBLIC” 
 
Atès que l’empresa ARCADI PLA, S.A. adjudicatària de l’ obra del 
“Construcció d’un espai cobert per a l´ús públic”, obra inclosa dins del 
PUOSC 2008 núm. exp. 2008/680 i PUOSC 2011 núm. 2011/882 , ha 
presentat la 1era. Certificació de l’obra, per un import de  VUITANTA-
QUATRE MIL CENT VINT-I-NOU EUROS AMB SETANTA CÈNTIMS 
(84.129,70€). 
 
Atesa la conformitat donada per l’arquitecte municipal; 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
Primer. Aprovar la 1era. Certificació de l’obra “Construcció d’un espai 
cobert per a l´ús públic”, obra inclosa dins del PUOSC 2008 núm. 
exp. 2008/680 i PUOSC 2011 núm. 2011/882, per un import de 
VUITANTA-QUATRE  MIL CENT VINT-I-NOU EUROS AMB SETANTA 
CÈNTIMS (84.129,70€). 
 
Segon. IMPUTAR la despesa a la corresponent partida pressupostària 
de l’any 2011. 
 
Tercer. TRAMETRE l’esmentada certificació, per triplicat exemplar per 
a cadascuna de les actuacions esmentades, als Serveis Territorials del 
Departament de Governació i Administració publiques de la 
Generalitat de Catalunya. 
 
Quart. Notificar aquest acord a l’empresa adjudicatària ARCADI PLA, 
S.A., als efectes corresponents. 
 
Es sotmet la proposta a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
6.PETICIÓ AL DEPARTAMENT DE CULTURA DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA D’INCOACIÓ D’EXPEDIENT PER 
A LA DECLARACIÓ DE L’ESGLÉSIA DE SANT JULIÀ COM A BÉ 
CULTURAL D’INTERÈS NACIONAL 
 
Antecedents 
 



Al centre del municipi de Vallfogona de Ripollès hi ha un edifici de 
caràcter religiós, tot i que ja no en té l’ús, que es tracta de l’església 
de Sant Julià; 
 
L’església de Sant Julià figura a les Normes Subsidiàries del 
Planejament de Vallfogona de Ripollès, aprovades en data 30 de 
novembre de 1989, com a element catalogat del Catàleg del 
Patrimoni Arquitectònic de Vallfogona de Ripollès; 
 
L’edifici és de titularitat del Bisbat de Vic, tanmateix, l’ajuntament de 
Vallfogona té un dret de superfície per un període de 60 anys sobre 
aquest bé, a fi que es pugui restaurar i donar-li un ús de caràcter 
cultural;  
 
L’edifici es troba actualment en fase de rehabilitació, fet que 
permetrà no només la seva conservació, sinó també la possibilitat de 
donar-li un nou ús amb fins de caràcter social, tal i com es preveu en 
el Conveni signat entre l’ajuntament i el Bisbat de Vic; 
 
És d’interès per al municipi de Vallfogona de Ripollès la declaració de 
l’església de Sant Julià com a Bé Cultural d’Interès Nacional i ser 
classificat com a monument històric, a fi de poder-ne assegurar la 
seva protecció, conservació i restauració; 
 
D’acord amb la legislació vigent, el Departament de Cultura de la 
Generalitat de Catalunya és l’òrgan competent per a la incoació i 
tramitació de l’expedient per a la Declaració de Béns Culturals 
d’Interès Nacional, ja sigui d’ofici o a instància d’una altra 
administració pública o de qualsevol persona física o jurídica; 
 
Fonaments jurídics 
 
a)Llei 33/2003, de 3 de novembre, del Patrimoni de les 
Administracions Públiques 
 
b)Reial Decret 1373/2009, de 28 d’agost, pel qual s’aprova el 
Reglament General de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, del 
Patrimoni de les Administracions Públiques 
 
c)Llei 9/1993, de 30 de setembre, del patrimoni cultural català 
 
Per tot l’anteriorment exposat, 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels acords següents: 



 
Primer.- Sol·licitar al Departament de Cultura de la Generalitat de 
Catalunya la incoació de l’expedient corresponent per a la declaració 
de l’església de Sant Julià de Vallfogona de Ripollès com a Bé Cultural 
d’Interès Nacional. 
 
Segon.- Comunicar el present acord al Departament de Cultura de la 
Generalitat de Catalunya. 
 
Es sotmet la proposta a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
7.APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE 
L’ASSOCIACIÓ LEADER RIPOLLÈS GES BISAURA I 
L’AJUNTAMENT DE VALLFOGONA DE RIPOLLÈS PER AL 
DESENVOLUPAMENT DEL PUNT D’INFOENERGIA I LA GESTIÓ 
ENERGÈTICA A LA COMARCA DEL RIPOLLÈS 
 
Atès que entre els objectius de l’Associació Leader Ripollès Ges 
Bisaura (LRGB) es troba incentivar activitats i oferir serveis 
ambientals que contribueixin a augmentar la qualitat de vida en els 
municipis de la comarca del Ripollès, que ve determinada en bona 
mesura per la disponibilitat i ús de l’energia; 
 
Atès que l’Associació LRGB va detectar que la gestió local en l’àmbit 
energètic realitzada pels municipis era insuficient i que gran part 
d’aquests treballs es devien a la gestió rutinària duta a terme per 
cadascun dels ajuntaments, sense tenir molt en compte aspectes 
energètics, i que es demostra que una correcta gestió energètica 
influeixen també en els consums finals; 
 
Atès que s’ha detectat que la majoria dels ajuntaments de la comarca 
del Ripollès no disposen dels mitjans adequats i suficients per a 
assumir una gestió integral energètica; 
 
Atesa la voluntat de l’Associació LRGB junt amb el Consell Comarcal 
del Ripollès de crear el Punt d’Infoenergia Comarcal que tractarà les 
actuacions en matèria d’estalvi i eficiència energètica i renovables als 
dinou municipis de la comarca del Ripollès; 
 
Atès que s’han signat diversos acords i convenis, en els quals s’ha 
acordat que l’Associació LRGB serà l’encarregada d’executar tots els 
treballs i actuacions relacionades amb l’estalvi i l’eficiència energètica 
en els municipis de la comarca; 
 



Vista la minuta del Conveni de col·laboració entre l’Associació Leader 
Ripollès Ges Bisaura i l’Ajuntament de Vallfogona de Ripollès per al 
desenvolupament del punt d’infoenergia i la gestió energètica a la 
comarca del Ripollès; 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels acords següents: 
 
Primer.- Aprovar el Conveni de col·laboració entre l’Associació 
Leader Ripollès Ges Bisaura i l’ajuntament de Vallfogona de Ripollès 
per al desenvolupament del punt d’infoenergia i la gestió energètica a 
la comarca del Ripollès. 
 
Segon.- Autoritzar a la senyora alcaldessa presidenta per a la 
signatura del Conveni esmentat i demés tràmits necessaris. 
 
Tercer.- Comunicar el present acord a l’Associació Leader Ripollès 
Ges Bisaura, als efectes corresponents. 
 
Es sotmet la proposta a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
8.ADHESIÓ AL MANIFEST DEL CONSELL COMARCAL DEL 
RIPOLLÈS EN RELACIÓ A LA REORGANITZACIÓ DEL SERVEI 
D’ATENCIÓ CONTINUADA I A LA SUPRESSIÓ D’UNA 
AMBULÀNCIA AL BAIX RIPOLLÈS 
 
Vist el manifest del Consell Comarcal del Ripollès en relació a la 
reorganització del servei d’atenció continuada i a la supressió d’una 
ambulància al Baix Ripollès, el qual és del tenor literal següent: 
 
“...” 
El Consell Comarcal del Ripollès ha tingut coneixement de la 
reordenació de les urgències a la comarca del Ripollès que té previst 
aplicar el Departament de  salut, a través de la carta que ha fet 
arribar la Regió Sanitària de Girona del Servei Català de la Salut 
(CATSALUT) referent a la reorganització de l'atenció continuada a tot 
Catalunya i, en concret, a l'aplicació del nou model a l'ABS Ripoll – 
San Joan de les Abadesses i a l’ABS de Camprodon. Aquesta acció 
suposarà la supressió de les urgències en horari nocturn, de 20h a les 
8h del dia següent. 
 
La tercera ABS de la comarca, la de Ribes de Freser –Campdevànol, 
no disposa d’aquest servei d’urgències en horari nocturn, un model 
que funciona però que compta amb la proximitat de l’Hospital 
Comarcal de Campdevànol. Tot i així, considerem que el servei 



d’atenció continuada dels Centres d’Atenció Primària de Ripoll, per la 
seva condició de capital de comarca que aglutina més del 50% 
d’habitants del Ripollès, i de Camprodon, per la gran distància dels 
municipis de la vall amb Campdevànol, és del tot imprescindible i 
necessari que es continuï prestant en la seva integritat, sense que 
l'aplicació de nous models signifiquin un detriment del servei que 
s'està prestant. 
 
A aquesta mesura, cal sumar-hi la reducció, des del 15 de juliol de 
2011, del servei d’ambulàncies al Ripollès. Fins a aquesta data la 
comarca disposava de tres serveis d’ambulàncies, dos de 24 hores al 
dia i un de 12 hores al dia, fet que permetia conjuminar la cobertura 
dels serveis d’urgència amb els serveis de trasllats. La desaparició del 
servei d’ambulància que cobria 12 hores al dia significa una clara i 
manifesta desatenció dels serveis d’emergències, ja que la necessitat 
de realitzar serveis de trasllat a altres centres hospitalaris (dos 
serveis diaris de promig) deixa tota la comarca amb un sol servei 
d’emergències. La supressió del servei, a més, afecta en major part 
al municipi de Ripoll, capital de comarca. 
 
Així mateix, el Ripollès disposa d’un Govern Territorial de Salut creat 
amb la finalitat de fer seguiment dels serveis de salut a la comarca, 
així com d’exercir d’òrgan d’interlocució entre el Departament de 
Salut i el territori, que no s’ha utilitzat per donar coneixement de 
totes aquestes mesures. 
 
Per tot l’exposat anteriorment, 
 
MANIFESTEM al Servei Català de la Salut que: 
 
1. El Consell Comarcal del Ripollès està a favor de mantenir el servei 
d'atenció continuada a les ABS de Ripoll-Sant Joan de les Abadesses i 
de Camprodon, entenent que és del tot necessari i imprescindible 
disposar-ne. 
 
2. Lamentem que aquesta notícia que afecta un servei bàsic dels 
nostres ciutadans 
s’hagi comunicat d’una manera inadequada als ajuntaments afectats, 
fallant la transmissió directa i el temps d’antelació suficient d’un 
assumpte tant important per a la salut dels ciutadans del Ripollès. 
 
3. L’aplicació del nou model d’urgències pot portar algunes 
incongruències i inconvenients que consisteixen, entre d'altres, en: 
 



A) La desaparició d'accessibilitat en els Centres d'Atenció Primària de 
Ripoll i Camprodon durant la nit. De manera que la gent que té 
necessitat d'acudir al CAP ho trobarà tancat i no rebrà el servei 
corresponent. Per tant, Ripoll i Camprodon perden el centre d'atenció 
primària durant la nit i obliguen les persones que necessiten el servei 
a desplaçar-se a un altre municipi amb els inconvenients que això 
genera, especialment als municipis de la Vall de Camprodon, que 
queden molt allunyats de l’Hospital Comarcal de Campdevànol. 
 
B) La desaparició del servei d'infermeria, de manera que implicarà 
que per a qualsevol simple cura s'obligui les persones a ser assistides 
en el centre hospitalari més proper, fet que generarà una major 
afluència de gent a l'Hospital Comarcal de Campdevànol. 
 
C) La desaparició d'assistència mèdica immediata. Fins a la data, 
l'assistència mèdica a les persones que acudien al Centre d'Atenció 
Primària era immediata, extrem que desapareix, ja que es realitzarà 
una primera valoració telefònica (061), una localització del metge que 
estarà en el seu domicili i una segona valoració sobre la necessitat o 
no d'assistència mèdica, extrems que implicaran un retard innecessari 
i que va en detriment del malalt. 
 
D) La modificació de les isocrones: el càlcul de les mateixes s'haurà 
de realitzar en funció d'on pernocti el metge, motiu pel qual variaran i 
no s'obtindrà un equilibri com hi havia fins ara.  
 
E) L’augment de la zona d'influència: l'augment de la zona 
d'influència provocarà que l'assistència estigui més dispersa, extrem 
que es dificulta amb la pròpia orografia del terreny de la comarca del 
Ripollès i les vies de comunicació, de forma que hi pot haver 
desplaçaments que hagin de ser del tot necessaris que superin de 
llarg els trenta minuts, de manera que desapareix l'assistència 
urgent.  
 
F) La pèrdua d'efectius sanitaris. 
 
G) El desconeixement de la localització del metge. En efecte, es 
desconeixerà en tot moment la referència del metge, ja que no es 
trobarà al Centre d'Atenció Primària, sinó que es trobarà en un 
domicili. La inquietud que es genera es basa: en quin domicili? I si el 
metge és de fora de la zona d'influència? 
 
4- Aquesta supressió pot comportar una concentració de les 
urgències a  l’Hospital Comarcal de Campdevànol, que hauria 



d’augmentar els serveis i, per tant, veuria augmentat els seus costos. 
En cas de no augmentar aquests serveis, el centre podria patir 
situacions de col·lapse, sobretot en èpoques de més afluència 
turística. 
 
5- Al mateix temps, s’ha desproveït la capital de comarca i la zona del 
baix Ripollès d’un servei essencial i necessari com és el servei 
d’ambulància, sense tenir en compte que en aquesta zona és on 
succeeixen la major part d’incidències i emergències i l’orografia de la 
comarca, així com complicacions d’accessibilitat a l’hivern. El Consell 
Comarcal del Ripollès, doncs, manifesta el seu rebuig davant la 
mesura adoptada i adverteix del risc i la desatenció que pot causar la 
supressió d’aquest servei. 
 
Després de tot el manifestat anteriorment, creiem que és 
imprescindible valorar més profundament aquesta reordenació i la 
supressió d’una ambulància que dóna  obertura a bona part del 
territori. 
 
Per això, PROPOSEM l’adopció dels acords següents: 
 
1. Instar una reunió del Govern Territorial de Salut perquè es pugui 
debatre el nou model amb els agents del territori implicats. 
 
2. Comunicar aquests acords a la Regió Sanitària de Girona del Servei 
Català de la Salut, al Departament de Salut, als Ajuntaments de la 
comarca, al Patronat de l’Hospital Comarcal de Campdevànol, als 
sindicats CCOO i UGT i a la UIER, així com a les entitats amb 
representació en el Consell de Salut del Govern Territorial de Salut 
del Ripollès. 
“...” 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels acords següents: 
 
Primer.- Aprovar l’adhesió de l’ajuntament de Vallfogona de Ripollès 
al Manifest del Consell Comarcal del Ripollès en relació a la 
reorganització del servei d’atenció continuada i a la supressió d’una 
ambulància al Baix Ripollès. 
 
Segon.- Manifestar el nostre malestar davant la desatenció que el 
Departament de Salut ha generat amb la comunicació d’aquesta 
decisió, així com lamentar que la informació donada als representants 
dels municipis des dels Serveis Territorials de Salut a Girona no s’hagi 
correspost amb la realitat; atès que s’havia anunciat que a cada àrea 



bàsica hi hauria un metge de guàrdia, però, en realitat, a tot el Baix 
Ripollès només hi haurà de guàrdia un únic metge.  
 
Tercer.- Comunicar el present acord al Consell Comarcal del Ripollès 
als efectes corresponents. 
 
Es sotmet la proposta a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
9.DONAR COMPTE DECRETS D’ALCALDIA 
 
27/07/2011 Atorgar llicència municipal d'obres 19/2011 

02/08/2011 

Proposar a la senyora Carme Grau i Pinto, 
personal de l’ajuntament de Vallfogona de 
Ripollès, com a assessora local d’aquest 
municipi a l’INE 

04/08/2011 Atorgar llicència municipal d'obres 18/2011 

04/08/2011 
Anul·lar el recàrrec i les costes del rebut 
escombraries núm. 1102000041  

04/08/2011 Atorgar llicència municipal d'obres 10/2011 

04/08/2011 

Aprovar una  despesa en concepte 
d’indemnització per raó dels serveis prestats 
mitjançant l'ús d'automòbils particulars  

30/08/2011 

Abonar la quantitat de 352,50€, 
corresponent dels rebuts d’aigua del 2on 
semestre de 2009 i 1er. 2on. semestre de 
2010 degut un error en les lectures del 
comptador 

02/09/2011 Atorgar llicència municipal d'obres 17/2011 

06/09/2011 

Autoritzar al Moto Club Abadesses a celebrar 
els 2 dies de Trial Santigosa clàssic que 
tindrà lloc durant els propers dies 22 i 23 
d’octubre 

 
El Ple es dóna per assabentat. 
 
10.RATIFICACIÓ DECRETS D’ALCALDIA 
 
Vist el Decret d’alcaldia número 102/2011, de 7 de setembre de 
2011, que literalment es transcriu a continuació: 
 
“...” 
Vist que l’ajuntament de Vallfogona de Ripollès té pendents 
expedients de delimitació del terme municipal amb els municipis 



limítrofs i que s’estan tramitant en el marc de l’elaboració del mapa 
Municipal de Catalunya; 
 
Atès que arrel de les eleccions municipals del dia 22 de maig de 
2011, s’ha constituït un nou Consistori es fa necessari designar els 
nous representants de l’ajuntament de Vallfogona de Ripollès per la 
comissió municipal de delimitació; 
 
Atès que la comissió municipal de delimitació ha d’estar formada per 
l’alcalde president, dos regidors, un tècnic i el secretari de la 
Corporació; 
 
Vist el que disposa el Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel qual 
es regula la constitució i la demarcació territorial dels municipis, les 
entitats municipals descentralitzades i de les mancomunitats de 
Catalunya; 
 
RESOLC: 
 
Primer.- Nomenar com a membres de la comissió municipal de 
delimitació en representació de l’ajuntament de Vallfogona de 
Ripollès: 
 
-Il·lma. Sra. M. Carme Freixa i Bosch, alcaldessa presidenta de 
l’ajuntament de Vallfogona de Ripollès. 
 
-Sr. Esteve Font i Busoms, regidor de l’ajuntament de Vallfogona de 
Ripollès. 
 
-Sra. Susanna Nicoletti i Mesa, regidora de l’ajuntament de 
Vallfogona de Ripollès. 
 
-Sr. Esteve Pous i Garrido, enginyer forestal de l’ajuntament de 
Vallfogona de Ripollès. 
 
-Sra. Míriam Garea i Gil, secretària comissionada pel SAT comarcal 
per a l’ajuntament de Vallfogona de Ripollès. 
 
Segon.- Comunicar aquest acord a la Direcció General 
d’Administració Local, del Departament de Governació i Relacions 
Institucionals de la Generalitat de Catalunya. 
 
Tercer.- Sotmetre a ratificació plenària la present resolució en la 
propera sessió ordinària que se celebri. 



“...” 
 
Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent: 
 
Únic.- Ratificar el decret d’alcaldia número 102/2011 de data 7 de 
setembre de 2011, de nomenament de membres de la comissió 
municipal de delimitació en representació de l’ajuntament de 
Vallfogona de Ripollès. 
 
Es sotmet la proposta a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
11.INFORMES D’ALCALDIA 
 
11.1.Jornades Europees del Patrimoni: la senyora alcaldessa 
informa que aquest dissabte 24 de setembre s’organitzen, com fa ja 7 
anys, activitats a Vallfogona dins de les jornades europees del 
patrimoni. Al matí s’anirà a veure les obres del Castell de Milany, amb 
l’assistència del sr. Lluís Bayona, arquitecte de Diputació que ha 
dirigit la intervenció. També es farà l’edició d’enguany del concurs de 
pintura ràpida. A la tarda es farà una visita a Sant Julià. Després es 
faran dues ponències al Local Polivalent, es parlarà dels treballs fets 
al Castell de Milany i de la recerca històrica sobre les obres de Sant 
Julià a partir de la documentació de l’Arxiu del Bisbat de Vic a càrrec 
de Jordi Salvat i Miquel Angel Chamorro de la UdG. Al final es 
donaran els premis de pintura ràpida. 
 
11.2.Piscina municipal: la senyora alcaldessa dóna la paraula a la 
senyora Carme Grau qui informa als membres de la Corporació que la 
piscina municipal ha tingut un cop acabada la temporada amb una 
segona quinzena de juliol molt plujosa, el resultat següent: els 
ingressos han ascendit a uns dotze mil euros, i després de calcular 
totes les despeses ha resultat un balanç negatiu d’uns quatre-cents 
setanta euros. Tanmateix, el bar de la piscina ha tingut un benefici 
net de mil cent euros, amb la qual cosa tot ha quedat compensat. Es 
comenta que el que ha ajudat molt aquest any han estat els 
abonaments. 
 
El regidor senyor Esteve Font comenta que es podria aprofitar el petit 
benefici obtingut per construir per a la piscina petita un vas 
d’expansió propi, ja que fins ara s’ha funcionat amb un de sol i que 
ara necessitaria també una reforma. 
 
11.3.Telecentre: la senyora alcaldessa informa que en aquests 
moments el Telecentre es troba tancat. S’ha de posar en marxa el 



funcionament de la targeta per entrar i sortir. Hi haurà quatre 
ordinadors funcionant i es posarà una webcam a la sala a efectes de 
control i vigilància, atès que l’¡ncivisme d’aquest estiu l’han deixat en 
un estat lamentable. 
 
11.4.Llicència de taxi: la senyora alcaldessa informa que ha entrat 
per registre una sol·licitud de llicència de taxi. A Vallfogona n’hi havia 
hagut una plaça fa molts anys, però ara no n’hi ha cap. Per aquest 
motiu, primer s’hauran de realitzar tots els tràmits per sol·licitar al 
Consell Català del Taxi la creació de la plaça al municipi i després 
s’haurà de treure a concurs. 
 
11.5.Raid Infernal del Bisaura: el regidor senyor Esteve Font 
comenta que els dies 17 i 18 de setembre es va celebrar un Raid 
d’Esports d’aventura, els quals no van informar amb detall ni dels 
recorreguts ni dels participants de l’activitat. Fa un temps havien dit 
que realitzarien un control de l’activitat a la plaça, amb una petita 
taula, però mai van arribar a concretar res ni informar a l’ajuntament 
sobre la celebració de l’activitat ni el seu recorregut. 
 
11.6.Tancament zona verda: el regidor senyor Esteve Font 
comenta que algun veí ha informat que a la zona verda de dalt de 
davant de Sant Julià, els caps de setmana de matinada, venen alguns 
cotxes i es queden allà parats durant tres o quatre hores amb la gent 
a dins. Per aquest motiu han demanat de poder tancar l’accés en 
vehicle a la zona. Es comenta que es podria posar un pivot automàtic 
amb clau. S’estudiarà el tema. 
 
11.7.Rosers de la plaça: el regidor senyor Esteve Font comenta 
que algun veí s’ha queixat perquè al moment de fer les obres, 
autoritzades, a l’antic Quartel a la Plaça de la Vila, han tallat els 
rosers que hi havia. Tanmateix, però, els rosers tornaran a créixer i 
sinó és així es tornaran a plantar. 
 
11.8.Inundació de cases: el regidor senyor Esteve Font comenta 
que algunes cases de davant l’ajuntament van patir inundacions a 
l’interior a causa de la forta pluja de dissabte passat. Aquesta 
mateixa tarda tant ell com el tècnic municipal s’ho aniran a mirar. 
 
11.9.Festa Major: el regidor senyor Esteve Font comenta que la 
festa major va anar molt bé i que el tema de contractar vigilants va 
ser tot un encert i un èxit. 
 



11.10.Duatló: el regidor senyor Esteve Font informa que el Duatló 
de Muntanya tindrà lloc el dia 6 de novembre. 
 
11.11.Sortides gegant: el regidor senyor Esteve Font comenta que 
el gegant de Vallfogona, en Plafalgars, ha fet sortides a Sant Joan de 
les Abadesses, a Campdevànol, a Ribes de Freser i aquest proper cap 
de setmana anirà a Vidrà. 
 
11.12.Edifici Solà i Cortal (antic refugi): el regidor senyor Esteve 
Font informa que al refugi es va detectar que les portes estaven mig 
obertes i que algú s’hi podia haver instal·lat. Es va avisar els mossos 
d’esquadra i hi van anar a la nit per mirar-s’ho. Es va comprovar que 
no hi havia ningú i es procedirà a reparar els desperfectes de la 
porta. També s’ha canviat el candau. 
 
11.13.Obres pista: el regidor senyor Esteve Font informa que les 
obres de cobriment de la pista van segons el previst. 
 
11.14.Barana de Cal Fuster: el regidor senyor Esteve Font informa 
que es col·locarà una barana a Cal Fuster d’uns dos metres. La 
col·locarà directament el personal de l’ajuntament. 
 
11.15.Obres carretera de Milany: el regidor senyor Esteve Font 
informa que aprofitant l’actuació al cim de Milany a la carretera s’hi 
ha portat dos dumpers de “maxaca”. L’Ajuntament va pagar la 
“maxaca” i els propietaris de Les Artigues van pagar la mà d’obra. 
 
11.16.Aigua: el regidor senyor Esteve Font comenta que algú toca 
constantment les aixetes de l’aigua a la xarxa de Veïnat Avall. 
S’haurà de fer una reunió mirar de trobar una solució a aquest 
problema. Potser la millor solució serà posar arquetes. 
 
La senyora alcaldessa comenta que l’ajuntament de Ripoll va informar 
que per fer arribar xarxa d’aigua a les cases de Sant Bernabé seria 
interessant estudiar si podria fer-se el subministrament des de 
vallfogona, per la proximitat. Un professional s’ho anirà a mirar i a fer 
un estudi de la situació i després es decidiran els tractes. 
 
11.17.Cabina de telèfon: la senyora alcaldessa informa que 
l’ajuntament està pagant una línia fixa mensual, d’uns disset euros 
aproximadament, per tenir la cabina de telèfon, i seria molt millor 
donar-la de baixa ja que, en realitat, ningú no la fa servir. No és de 
cap utilitat i suposa un cost mensual per a l’ajuntament. 
 



11.18.Vodafone: la senyora alcaldessa recorda que es va signar un 
conveni amb la companyia de telefonia mòbil Vodafone per tal que 
instal·lessin una antena per a tenir cobertura al poble d’aquesta 
companyia. Però ara la companyia s’ha adonat que necessita que la 
seva antena tingjui visió directe cap a El Catllar, ja que del contrari 
no podran donar la cobertura necessària. El punt dins del comunal 
que reuneix aquest requisit és on hi ha ubicada l’antena de la 
companyia Movistar. Ara ambdues companyies es troben en 
converses per tal d’arribar a un acord al respecte. 
 
11.19.Revista VicOlot: la senyora alcaldessa comenta que la 
revista gratuïta anomenada VicOlot farà un reportatge sobre alguna 
ruta per Vallfogona. Han demanat a l’ajuntament si hi pot col·laborar 
amb publicitat. 
 
11.20.PERC: la senyora alcaldessa informa que la setmana vinent ja 
es certificaran les actuacions de l’obra amb la subvenció PERC de la 
Bauma, Llastanosa i Puigvassall. 
 
11.21.Postal de Nadal: la senyora alcaldessa mostra el dibuix del 
campanar del Pòpul que Jordi Baijet ha regalat per ser la postal 
d’aquest Nadal. Florenci Crivillé ha proposat un poema de mossèn 
Climent Forner. 
 
11.22.Vandalisme: la regidora senyora Susanna Nicoletti comenta 
que aquest estiu ha succeït algunes accions bastant vandàliques a la 
zona d’acampada del Pla del Pont, com per exemple, llançar pedres 
en una tenda on hi havia nens a l’interior, també s’han trencat unes 
porteries que havien fet els nens dels campaments, entre d’altres. 
Demana de mirar de controlar la situació, ja que s’està perdent la 
tranquil·litat del poble, que és un dels seus majors atractius. 
 
11.23.Gent gran: la regidora senyora Susanna Nicoletti informa que 
el dia 23 d’agost es va celebrar l’Assemblea General de l’Associació 
de la Gent gran i que es va renovar la Junta; que, de fet, es va 
quedar amb els mateixos membres. 
 
A més, el dia 11 de setembre es va fer una celebració d’homenatge a 
la gent gran i va anar molt bé. La Fundació La Caixa va fer una 
aportació i es va poder fer un bon dinar. 
 
11.24.Diverses activitats: la regidora senyora Susanna Nicoletti 
comenta les diverses activitats que hi ha programades per al mes 
d’octubre d’enguany: 



-Visita al Caixafòrum de Girona (exposició del museu Louvre de 
París)”. Excursió de gent gran amb dinar a Quart. Es farà el dia 3 
d’octubre. 

-Visita al Cosmocaixa de Barcelona (fàbrica de la DAMM). Excursió de 
gent gran amb dinar al Port Olímpic. Serà el dia 7 d’octubre. 
 
-Sortida al Resguard dels Vents, “Un matí fent salut”, amb sessió 
d’aigua gym. Es realitzarà el dia 19 d’octubre.  
 
11.25.Objectius regidoria Benestar social: la regidora senyora 
Susanna Nicoletti comenta que un dels objectius principals de la 
regidoria de benestar social és que les dones de Vallfogona facin 
activitats i surtin de casa, al menys, dos o tres dies per setmana i 
d’aquesta manera estimular la seva socialització. Aquesta és la raó 
principal de les activitats que es porten a terme. 
 
11.26.Lipdub: la regidora senyora Núria Coma comenta que al mes 
d’agost es va gravar el Lipdub de Vallfogona, que va tenir-hi molta 
participació. El vídeo del Lipdub es troba penjat a la pàgina web de 
youtube, i avui hi havia registrades més de dos mil sis-centes visites. 
Pel que sembla agrada molt a tothom. La regidora també vol 
manifestar l’agraïment de l’ajuntament a l’Eduard Ramo per tota la 
tasca realitzada. També comenta que la subvenció que s’havia 
atorgat des de joventut a l’associació Vallfojove per a la promoció del 
poble s’ha utilitzat en les despeses que ha ocasionat la gravació del 
Lipdub. 
 
11.27.Pàgina web: la regidora senyora Núria Coma comenta que la 
pàgina web de l’ajuntament ara té un canal de vídeos propi, on es 
pengen diferents vídeos sobre les activitats que es fan, els actes o 
demés coses que es fan al poble, com per exemple, el Lipdub. 
 
11.28. Activitats joventut: la regidora senyora Núria Coma informa 
de les diferents activitats que es portaran a terme des de joventut: 
 
-Paintball: el dia 9 d’octubre hi ha programada una activitat de 
Paintball que es realitzarà a Sant Miquel de Campmajor, adreçada a 
tothom. 
 
-Castanyada: el dia 31 d’octubre es realitzarà la festa de la 
castanyada. A la tarda es farà un taller de panellets i al vespre hi 
haurà ball i festa. 
 



-Enkomarca’t: el dia 1 d’octubre es farà la festa de l’Encomarka’t. 
Aquest any tindrà lloc a Campdevànol. A la tarda es realitzaran 
diferents activitats i al vespre hi haurà un sopar i a la nit es farà el 
ball. 
 
-Postals de Vallfogona: ha sorgit la idea de renovar les postals del 
poble que compra la gent de record. La idea és fer unes cinc-centes 
postals amb imatges del poble, d’uns cinc models diferents. 
 
-Records de Vallfogona: aprofitant la bona acollida que per la festa 
dels avis van tenir uns imans amb una foto antiga de Sant Julià com 
a record; s’aprofitarà la idea per fer una nova tirada d’aquests 
records perquè els establiments ho venguin com a souvenir de la 
població. 
 
11.29.Parc infantil: la regidora senyora Núria Coma comenta que ja 
ha arribat el material del nou parc infantil i que s’està al pendent de 
poder-lo instal·lar. 
 
El regidor senyor Jordi Vergés demana si es poden posar bancs per 
seure a la zona verda del davant; la senyora alcaldessa diu que es 
pot mirar de fer aprofitant l’ombra dels plataners i un cop l’herba hagi 
crescut a la primavera. 
 
 
12.PRECS I PREGUNTES 
 
12.1.Moció de suport al model educatiu català 
 
El regidor senyor Jordi Vergés ha presentat la moció que, literalment 
s’exposa a continuació: 
 
“...” 
Arran de les sentències emeses pel Tribunal Superior de Justícia de 
Catalunya (TSJC) el desembre passat i la posterior interlocutòria de 2 
de setembre en relació al model educatiu català i la llengua, el grup 
municipal de CiU proposa al Ple de l’ajuntament l’aprovació de la 
següent 
 
MOCIO DE SUPORT AL MODEL EDUCATIU CATALÀ 
 
El model d’immersió lingüística a l’escola catalana és una 
història d’èxit de més de 30 anys, que ha garantit i promogut un 
model de societat cohesionat i d’igualtat d’oportunitats. 



 
Ha obtingut sempre el consens de tota la comunitat educativa i, 
sobretot, la complicitat i l’esforç de famílies no catalanoparlants i el 
professorat, que han posat en tot moment el benefici de l’infant per 
sobre de tot.  
 
Ha estat reconegut i posat d’exemple en nombroses ocasions 
internacionalment i pel High Level Group on Multilinguism de la Unió 
Europea. 
 
No persegueix una societat bilingüe, sinó una societat multilingüe, 
moderna, competent, on el català és la llengua comuna, el castellà és 
après amb resultats idèntics a la resta de l’estat -tal com estableixen 
els Informes PISA, que avalua internacionalment els coneixements 
adquirits de la mà de l’Organització per a la Cooperació i el 
Desenvolupament Econòmica (OCDE)- i garanteix el coneixement 
d’una tercera llengua. 
 
El TSJC en cap cas pot dictar jurisprudència per damunt de les 
normes adoptades al Parlament i en plena vigència (LNL 1983, 
LPL1998 i LEC 2009, que conté en el Títol II el règim lingüístic del 
sistema educatiu de Catalunya).  
 
Per tot això, acordem: 
 

Primer. Denunciar el risc seriós de trencament social, desigualtat i 
discriminació que suposa aquesta ofensiva jurídica. 
 
Segon. Refermar el nostre compromís amb el model català 
d’immersió lingüística, que no només no pot aturar-se, sinó que 
cal que segueixi avançant, tenint en compte els reptes plantejats 
per la societat del s. XXI, amb un alumnat que compta amb més 
de 100 llengües d’origen. 

 
Tercer. Reconèixer i agrair la tasca col·lectiva que ha fet possible 
aquest model, des dels estudis de Galí al 1923, passant pel 
lideratge de Pi-Sunyer com a Conseller de la Generalitat 
restaurada l’any 1978 i tots els governs que mai han dubtat a 
desenvolupar les tesis dels experts en aquesta qüestió. 
 
Quart. Donar suport a totes les iniciatives que determinin les 
institucions catalanes i la ciutadania en aquest sentit, així com 
adherir-nos a la campanya de somescola.cat que, entre d’altres 



coses, convoca una concentració davant els ajuntaments el dilluns 
12 de setembre a les 19h. 

 
Cinquè. Enviar aquesta moció al TSJC, a Convivència Cívica 
Catalana, a l’entitat somescola.cat, als grups parlamentaris, al 
Govern de la Generalitat i al Consell Escolar Municipal. 

“...” 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels acords següents: 
 
Primer.- Aprovar la moció de suport al model educatiu català. 
 
Segon.- Comunicar el present acord a l’entitat somescola.cat, als 
efectes oportuns. 
 
Es sotmet la moció a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
I no havent-hi més punts per tractar, l’alcaldessa aixeca la sessió a 
les dinou hores i trenta minuts, de la qual, com a secretària, estenc 
aquesta acta. 
 
La secretària,                                 Vist i plau 
                                                        La presidenta, 
 
 
 
 
 
Míriam Garea i Gil                         M. Carme Freixa i Bosch 
 
 
 
 


